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Protokół Nr XXXVII/22 

z obrad XXXVII sesji Rady Powiatu Kolneńskiego 

w dniu 15 czerwca 2022 r. 

 

Obrady XXXVII sesji Rady Powiatu Kolneńskiego VI kadencji, prowadzono w 

Starostwie Powiatowym w Kolnie (w sali konferencyjnej). Obrady prowadzono w godz. od 

1200 do 1340 pod przewodnictwem Michała Kulczewskiego – przewodniczącego rady. 

Przewodniczący otworzył obrady sesji i powitał wszystkich przybyłych. Na podstawie listy 

obecności stwierdził prawomocność obrad do podejmowania uchwał. W chwili otwarcia obrad 

obecnych było 15 radnych.  

(Lista obecności radnych – stanowi załącznik do protokołu) 

 

Spoza Rady na sesji obecni byli m.in.: Skarbnik Powiatu Anna Olszak, Radca Prawny 

Zbigniew Twarowski, Sekretarz Powiatu Agnieszka Chrzanowska, Dyrektor Powiatowego 

Zespołu Obsługi Oświaty w Kolnie Sławomir Zalewski, Dyrektor Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Kolnie Krzysztof Sobiewski, Dyrektor Szpitala Ogólnego w Kolnie 

Krystyna Dobrołowicz, Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kolnie Grzegorz Kulągowski, 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Kolnie Dorota Konopka, Poseł na sejm RP Kazimierz 

Gwiazdowski.  

(Lista obecności gości– stanowi załącznik do protokołu) 

 

Następnie Przewodniczący Rady  przypomniał, że porządek obrad został przekazany radnym 

wraz z materiałami na sesję drogą elektroniczną i zapytał o ewentualne uwagi, i wnioski do 

niego. Uwag i wniosków nie zgłaszano. Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1.  Otwarcie obrad. 

2.  Przedstawienie  porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z obrad poprzedniej sesji.  

4.  Sprawozdanie Starosty z  międzysesyjnej pracy Zarządu Powiatu. 

5.  Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie - przedstawionego przez zarząd powiatu, raportu o stanie powiatu kolneńskiego 

za 2021 rok, w tym :  

1) przedstawienie raportu, 

2) debata nad raportem, 

3) podjęcie uchwały o udzieleniu wotum zaufania dla zarządu powiatu kolneńskiego.  

7. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego powiatu kolneńskiego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2021 r., w tym: 

1) przedstawienie sprawozdań, 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

sprawozdania z wykonania budżetu powiatu kolneńskiego za 2021 r., 

3) przedstawienie informacji o stanie mienia powiatu, 

4) dyskusja, 

5) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu za 2021 r.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla zarządu powiatu kolneńskiego z tytułu 

wykonania budżetu powiatu za 2021 r., w tym: 

1) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu powiatu 

kolneńskiego za 2021 r., oraz wniosku tej Komisji w sprawie absolutorium  dla zarządu 

powiatu z tego tytułu, 

2) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w sprawie 

wniosku Komisji Rewizyjnej, 

3) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium. 
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9. Podjęcie  uchwał wg projektów wniesionych przez Zarząd Powiatu: 

1) w sprawie zmian w budżecie Powiatu Kolneńskiego na 2022 r.; 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kolneńskiego na lata 

2022-2028; 

3) w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie lokalu w budynku zarządzanym przez Szpital 

w drodze bezprzetargowej; 

4) w sprawie nadania statutu Szpitalowi Ogólnemu w Kolnie; 

5) zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej 

nieruchomości położonej w Koźle; 

6) w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska Powiatu 

Kolneńskiego w latach 2020-2021; 

7) w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w 

poradniach psychologiczno-pedagogicznych oraz bibliotekarzy bibliotek 

pedagogicznych, a także nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach 

szkół i na kwalifikacyjnych kursach zawodowych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wnioski i oświadczenia radnych. 

12. Zamknięcie sesji. 

Przebieg obrad: 

Ad.1. i Ad.2. – zrealizowano. 

Ad.3. Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad poprzedniej sesji Rady 

Powiatu Kolneńskiego został udostępniony radnym w formie elektronicznej na panelu radnego, 

jak również był wyłożony do wglądu przed dzisiejszą sesją - celem zapoznania się. Zapytał o 

uwagi do protokołu. Uwag nie zgłaszano. W głosowaniu jawnym imiennym 15 gł. „za” tj. 

jednogłośnie Rada Powiatu przyjęła protokół ozn. Nr XXXVI/22.  

 

Ad.4. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Zarządu Powiatu od dnia 12 maja 2022 r. do dnia 

15 czerwca 2022 r. przedstawił Starosta Kolneński Tadeusz Klama. 

(Sprawozdanie spisane odrębnie – stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ponadto Starosta Tadeusz Klama w imieniu Zarządu Powiatu podziękował Panu Kazimierzowi 

Gwiazdowskiemu za wsparcie dla powiatu kolneńskiego oraz wyraził nadzieję, na dalszą 

współpracę z posłem RP. 

 

Następnie głos zabrał radny Stanisław Wiszowaty i wracając się do sprawozdania Starosty 

odniósł się do wniosku firmy Polenergia, która zajmuje się stawieniem wiatraków w Gminie 

Grabowo. Wspomniał, że inwestycja planowana była już w poprzedniej kadencji, umowa z tą 

firmą była podpisana również w poprzedniej kadencji, jednak inwestycja nie została 

zrealizowana ze względu na pewne procedury. Zwrócił uwagę na fakt, że podczas podpisywania 

wówczas umowy, powiat wyraził zgodę na wjazd na drogi powiatowe, pod warunkiem, że firma 

wyremontuje drogę w Kołakach. Wobec tego powiedział, że jeśli teraz firma otrzymała zgodę 

na wjazd na drogi powiatowe, to powinna wykonać jakąś inwestycję na drogach w powiecie, 

ponieważ na drogi wjedzie ciążki sprzęt i te drogi niszczy. W związku z tym należałoby wrócić 

do umowy zawartej w poprzedniej kadencji z tą firmą, ponieważ są w niej zawarte 

zobowiązania Firmy wobec powiatu. 

Więcej pytań nie zgłaszano.    
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Ad.5. Interpelacji i zapytań radni nie składali.  

 

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski powiedział, że w tym punkcie głos zabierze Poseł 

Kazimierz Gwiazdowski. 

Pan Kazimierz Gwiazdowski podziękował Przewodniczącemu Rady za zaproszenie na sesję 

Rady Powiatu. Powiedział, że sprawy samorządu są mu bardzo bliskie, ponieważ sam był 

Wójtem. Teraz jest Posłem RP i jak to jest możliwe stara się współpracować z samorządami, 

które chcą zrobić coś dla swojej społeczności lokalnej. Inwestycje, które zostaną wykonane 

będą służyły danemu społeczeństwu, które mieszka w danej gminie czy powiecie. Pan 

Kazimierz Gwiazdowski powiedział, że rząd przyjął taką specyfikę działania, że najważniejszy 

jest zrównoważony rozwój kraju, żeby kraj rozwijał się równomiernie. Żeby środki finansowe 

trafiały również do małych gmin i powiatów, ponieważ tu jest niezbędna infrastruktura 

techniczna. Widać, że dzięki środkom finansowym, budowanych jest coraz więcej dróg, 

obiektów sportowych. Powiedział, że rząd wprowadził Program Inwestycji Strategicznych: 

Polski Ład, gdzie dofinansowanie do inwestycji może wynieść nawet 95 %. I to Starostowie, 

Burmistrzowie czy Wójtowie mogą wybrać na co chcą otrzymać dofinansowanie. I z tego 

Programu wszystkie samorządy otrzymują dofinansowanie, nawet małe samorządy. Inwestycje, 

które są realizowane lub będą realizowane będą widoczne dopiero za kilka lat. Wspomniał, że 

w ostatnim czasie został rozstrzygnięty II nabór wniosków z w/w Programu. Poinformował, że 

w ramach Polskiego Ładu zostanie również ogłoszony nabór wniosków na realizację inwestycji 

związaną z  ochroną zabytków. W najbliższym czasie zostaną ogłoszone wyniki naboru 

wniosków o dofinansowanie inwestycji dla gmin popegeerowskich. Wspomniał, że ten 

Program został rozszerzony, ponieważ wcześniej dofinansowanie mogły otrzymać Gminy 

typowo pegeerowskie. Jeśli przez daną miejscowość, gdzie był PGR, przebiegała droga 

powiatowa, to powiat na realizację takiej inwestycji nie mógł otrzymać dotacji. Teraz to się 

zmieniło i powiat może starać się o dofinansowanie na realizację inwestycji drogowych na 

terenach popegeerowskich. Dodał, że w I turze w ramach tego Programu do rozdysponowania 

było 340 mln zł, natomiast w II turze przeznaczono kwotę 2,5 mld zł. Wspomniał, że samorządy 

w powiecie kolneńskim otrzymały dofinansowanie, w ramach tych środków, na realizację 

inwestycji na terenach popegeerowskich. Dodał, że w II turze jest do rozdysponowania więcej 

środków finansowych i wyraził nadzieję, że więcej tych środków trafi do powiatu.   

Poinformował, że w I edycji naboru wniosków w ramach Polskiego Ładu było do 

rozdysponowania 23 mld zł województwo podlaskie otrzymało 1 mld 200 mln zł. W II naborze 

była to kwota 30 mld zł, gdzie województwo podlaskie otrzymało 1 mld 480 mln. zł. 

Wspomniał, że dzięki tym środkom finansowym budowane są drogi, co przyczynia się do 

usprawnienia ruchu, bezpieczeństwa.   

Ponadto powiedział, że powiat kolneński przygotowuje i składa dobre wnioski. W I edycji były 

to wnioski nie tylko dotyczące dróg, ale również dotyczące Szpitala. Złożone projekty są 

uwzględnione do dofinansowania. Na przykład Szpital w Kolnie otrzymał dofinansowanie na 

budowę lądowiska, termomodernizację. Dzięki temu poprawi się estetyka powiatu oraz 

bezpieczeństwo mieszkańców. 

Pan Kazimierz Gwiazdowski podziękował Staroście, radnym za dobrą współpracę. Wyraził 

nadzieję, że ta współpraca nadal będzie się dobrze układać. Zwrócił się do radnych, o udzielenie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu, bo Zarząd na to zasługuje, ponieważ w powiecie jest 

realizowanych wiele inwestycji. Podziękował za zaproszenie i życzył realizacji kolejnych 

inwestycji w powiecie. 
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Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Michał Kulczewski i podziękował Posłowi 

Kazimierzowi Gwiazdowskiemu za przybycie na sesję Rady Powiatu.  

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady Michał Kulczewski zarządził 10 minutowa przerwę. 

Po przerwie wznowiono obrady sesji.    

 

Ad.6. Raport o stanie powiatu kolneńskiego za 2021 r. przyjęty przez Zarząd Powiatu Uchwałą 

Nr 96/465/22 został przekazany radnym poprzez zamieszczenie go na panelu radnego. Raport 

został przygotowany i przedstawiony na sesji przez Panią Agnieszkę Chrzanowską – Sekretarza 

Powiatu. Poinformowała m.in., że zgodnie z art. 30 a ust. 1-2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 

o samorządzie powiatowym zarząd powiatu co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie 

powiatu raport o stanie powiatu. Raport został opracowany na podstawie informacji 

przedłożonych przez poszczególne wydziały Starostwa Powiatowego w Kolnie oraz przez 

jednostki organizacyjne powiatu kolneńskiego. Obejmuje podsumowanie działalności zarządu 

powiatu w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i  strategii, uchwał 

rady powiatu i budżetu obywatelskiego.  

Następnie Przewodniczący Rady Michał Kulczewski rozpoczął debatę nad raportem. 

Głos zabrał radny Roland Andrzej Długozima i powiedział, że debata nad raportem jest 

konieczna, żeby raport miał moc prawną. Powiedział, że raport jest wielostronicowy, czyta się 

go dobrze. Zawarte jest w nim prawie wszystko. Odnosząc się do tematu dróg powiatowych to 

jest ich na terenie powiatu kolneńskiego bardzo dużo i przyznał, że z każdym rokiem ich stan 

ulega poprawie. Wspomniał, że jest radnym czwartą kadencję i widział stan dróg we 

wcześniejszych kadencjach, i widzi jak te drogi wyglądają teraz. Wspomniał, że w dniu 

dzisiejszym odbyła się objazdowa Komisja Spraw Społecznych i Rozwoju Gospodarczego i 

stan dróg napawa optymizmem.  

Radny Roland Andrzej Długozima powiedział, że jest zadowolony z relacji powiat – 

województwo, rząd. Gdyby nie taki układ, to środki finansowe, które otrzymuje powiat byłyby 

o wiele mniejsze i rozbudowa sieci dróg powiatowych, i gminnych byłaby uboższa.   

Następnie odniósł się do sytuacji Szpitala Ogólnego w Kolnie. Wspomniał, że ta jednostka jest 

„perełką sztandarową naszego powiatu”, która zabezpiecza społeczeństwo w podstawowe 

usługi medyczne. Dodał, że na poprzedniej sesji wnioskował, żeby na jednej z sesji zająć się 

funkcjonowaniem służby zdrowia na terenie naszego powiatu. Czytając dzisiejszy protokół, 

trochę się zawiodłem, bo wyczytałem w nim, że Przewodniczący Rady stwierdził, że nie było 

nigdy takich sesji z udziałem pracowników z NFZ. Ja twierdzę, że dwie lub trzy takie sesje w 

poprzednich kadencjach były – dodał. Radny powiedział, że podejrzewa, że takiej sesji nie 

będzie. Wobec tego ponownie apelował, żeby zwołać sesję i zaprosić przedstawiciela z NFZ, 

żeby radni mogli przedyskutować tematy Szpitala. Powiedział, że takie spotkanie nie uderzy 

ani w Starostę ani w Dyrektora Szpitala. Radni chcą po prostu przedyskutować trudne tematy.   

Radny Roland Andrzej Długozima powiedział, że Szpital dobrze wygląda z zewnątrz, są nowe 

parkingi, jednak jest ich mało, wobec czego wnioskował o wykonanie kolejnych. Jeszcze dużo 

pracy trzeba wykonać w Szpitalu, żeby poprawić jego funkcjonowanie zarówno dla 

pracowników i pacjentów było lepsze. Szczególnie chodzi o jakość świadczonych usług 

medycznych, ponieważ nie zawsze ta opieka jest świadczona w taki sposób jaki by oczekiwał 

pacjent. Drugim problem, jest to, że w Szpitalu bardzo długo oczekuje się na wizytę u 

specjalistów, długo czeka się na zabiegi. Mowa tu jest nawet o kilku miesiącach. Zbędna 

procedura papierowa, bardzo dużo dokumentów należy dostarczyć, aby  zapisać się do 

specjalisty, chociaż to nie jest w gestii powiatu. Niektórych specjalistów w Szpitalu w ogóle 
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brakuje Od dwóch lat nie przyjmuje lekarz laryngolog. Radny Roland Andrzej Długozima 

powiedział, że dobrze by było, gdyby ktoś z NFZ przybył na sesję i odpowiedział na pytania w 

tych wszystkich sprawach.            

Następnie radny odniósł się do spraw związanych z Bursą Szkolną. Wspomniał, że w Kolnie 

są dwie szkoły ponadpodstawowe i uczniowie z odległych terenów powiatu powinni mieć gdzie 

zamieszkać. Jednak niepokojący jest fakt, że powiat w ubiegłym roku otrzymał subwencję na 

17 wychowanków, bo tyle zgłosiło się do zamieszkania w Bursie na 30 września 2021 r. 

Ogólnie w Bursie jest 36 miejsc noclegowych. Z raportu wynika, że pracownicy są zatrudnieni 

na 3,75 etatu i na pewno subwencja nie pokrywa kosztów utrzymania Bursy i pracowników. 

Wobec tego zwrócił się do Zarządu Powiatu, aby podjął kroki, żeby zrównoważyć te koszty, 

ponieważ powiat musi dokładać do Bursy, a środków finansowych nie przybywa, a niedługo i 

będzie ich ubywać z budżetu.  

Odnosząc się ponownie do Szpitala Ogólnego w Kolnie powiedział, że w tym roku i w 

poprzednim roku sytuacja finansowa jednostki była  dobra, bilans finansowy był na plus, ale 

związane to było z epidemią. Epidemia się skończyła, więc środki finansowe nie wpływają już 

do Szpitala i na pewno tegoroczny bilans finansowy będzie gorszy niż w latach poprzednich.  

Następnie radny Roland Andrzej Długozima powiedział, że przeglądając raport, analizował 

wykonanie uchwał Rady Powiatu. Powiedział, że uchwała Nr XXXII/257/21 z dnia 29 

listopada 2021 r. w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 

terenie Powiatu Kolneńskiego została przesłana Wojewodzie, ogłoszona w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podlaskiego i jest w trakcie realizacji. „Czy to jest prawda? – 

zapytał. Zostawiam ocenę dla państwa - dodał. Ja bym napisał obok – do realizacji. Wtedy 

byłaby prawda. A jest napisane w trakcie realizacji” – powiedział. Radny wspomniał, że 

rozmawiał z osobami pracującymi w aptekach i dowiedział się oczywistych rzeczy. Wcześniej 

mówiono, że pracownicy aptek nie prowadzą dyżurów, ponieważ boją się epidemii. Jednak to 

jest kłamstwo i wszyscy to wiemy. Nie prowadzą dyżurów, ponieważ jest to duży koszt i 

właścicielom aptek nie opłaca się dokładać do „interesu”. Pan Roland Andrzej Długozima 

powiedział, że Zarząd Powiatu Kolneńskiego zrobił za mało w tym temacie albo nic nie zrobił. 

To się nazywa fachowo bezczynnością organu. Trzeci rok Rada Powiatu Kolneńskiego podjęła 

uchwałę w sprawie dyżurów aptek i trzeci rok ta uchwała nie została zrealizowana. Zwrócił się 

do Starosty i dodał, że w pierwszej kadencji, pierwsza uchwała w tej sprawie była oczkiem w 

głowie, była podjęta z inicjatywy radnego. Wówczas Rada Powiatu jednomyślnie, przy 

sprzeciwach kół aptekarskich, aptekarzy, przy wsparciu Izby Aptekarskiej podjęła uchwałę w 

sprawie nocnych dyżurów aptek i ta uchwała przez 20 lat funkcjonowała. W tym momencie 

prosta sprawa i nie może zostać wprowadzona w życie. Powiedział wprost, że mieszkańcy 

powiatu są wprowadzani w błąd, ponieważ uchwała jest ogłoszona w Dz. Urz. Woj. Podl. i 

funkcjonuje w przestrzeni elektronicznej. Pacjent wychodząc od lekarza szuka dyżurującej 

apteki, a apteki są zamknięte i tak nie może być. 

Następnie głos zabrał radny Stanisław Wiszowaty i powiedział, że jest zadowolony ze środków 

finansowych jakie powiat pozyskuje na inwestycje, na Szpital, na rozbudowę dróg 

powiatowych. Odnosząc się do tematu dróg wspomniał, że powiaty zostały obarczone siecią 

dróg, które często mają charakter dróg gminnych, nie powiatowych. Do powiatu drogi zostały 

przekazane z zarządów wojewódzkich, a więc ta sieć jest bardzo rozbudowana. Powiedział, że 

cieszą takie inwestycje jak remont drogi na Jurcu, gdzie wykonany będzie spory odcinek drogi, 

gdzie wydatkowane będą duże środki finansowe. Dodał, że wie jaka  jest presja jest na Starostę, 

członków zarządu czy radnych. Każdy w ciągu kadencji chce zrobić coś dla swojej gminy. 

Wspomniał, że w pierwszej kadencji przy budowie dróg był algorytm do wyliczania i wg ilości, 

https://bip-stkolno.wrotapodlasia.pl/resource/116316/257.pdf/attachment.1
https://bip-stkolno.wrotapodlasia.pl/resource/116316/257.pdf/attachment.1
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wyliczane było ile km będzie wykonane. Wówczas były remontowane drogi po pół kilometra, 

ale w każdej gminie. Teraz stopniowo się od tego odchodzi i ważne jest, że radni potrafią 

zagłosować nad wykonaniem dużej inwestycji na jednej gminie. Tak robią również inne 

powiaty, pozyskują duże środki finansowe i wykonują duże odcinki dróg. Pan Stanisław 

Wiszowaty powiedział, że jeśli chodzi o mniejsze odcinki dróg, to zwrócił się do Starosty, do 

Zarządu Powiatu, aby przy tych inwestycjach partycypowały gminy.  

Na tym debatę zakończono.                   

          

Następnie Rada Powiatu w głosowaniu 14 gł. „za”, przy jednym głosie „wstrzymuję się” 

podjęła uchwałę w sprawie udzielania wotum zaufania dla Zarządu Powiatu Kolneńskiego. 

(Uchwała Nr XXXVII/292/22 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad.7. Sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu za 2021 r. oraz sprawozdanie finansowe 

powiatu za 2021 r. wszyscy radni otrzymali odpowiednio wcześniej do rozpatrzenia i 

zaopiniowania przez poszczególne komisje stałe rady powiatu.  

 

Głos zabrał Starosta Kolneński Tadeusz Klama i zwrócił się do radnych o udzielenie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu. Powiedział m.in., że co roku budżet powiatu jest 

ambitniejszy. Z roku na rok realizowanych jest coraz więcej inwestycji, w szpitalu czy na 

drogach. Realizowane są postulaty, które wynikają z okręgów wyborczych radnych. 

Pozyskiwane są środki finansowe na realizowanie inwestycji w powiecie. Współpraca w 

Zarządzie Powiatu układa się bardzo dobrze. Podziękował również radnym za współpracę. 

Dodał, że cały czas przygotowywane są dokumentacje projketowe. W tym momencie 

przygotowujemy się do sporządzenia budżetu na kolejny rok. Wszystko jest na dobrej drodze i 

będzie jeszcze lepiej.   

 

Skarbnik Powiatu Anna Olszak przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu powiatu 

kolneńskiego za 2021 r. Powiedziała, że budżet Powiatu Kolneńskiego na rok był zmieniany 

uchwałami Rady Powiatu i Zarządu Powiatu Kolneńskiego, na podstawie decyzji Ministra 

Finansów, Ministra Edukacji Narodowej i Wojewody Podlaskiego dotyczące zmian kwot 

dotacji oraz zmiany dochodów własnych. Budżet Powiatu Kolneńskiego po dokonanych 

zmianach na dzień 31 grudnia 2021 roku wynosił po stronie dochodów 49 262 688,65 zł oraz 

po stronie wydatków 51 968 748,70 zł. Wykonanie po stronie dochodów wyniosło 49 729 

654,22 zł, natomiast po stronie wydatków 47 948 022,29 zł. Następnie pokrótce przedstawiła 

sprawozdanie opisowe, które stanowi załącznik Nr 3 do uchwały Nr 89/449/22 Zarządu 

Powiatu Kolneńskiego z dnia 15 marca 2022 r.  

 

Następnie Skarbnik Powiatu Anna Olszak przedstawiła Radzie Powiatu pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o przedłożonym przez Zarząd Powiatu 

Kolneńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2021 r., wyrażoną w uchwale Nr RIO.II-

00321-26/2022 Składu Orzekającego RIO w Białymstoku z dnia 31 marca 2022 r. 

(Kopia uchwały Nr RIO.II-00321-26/2022 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Następnie Skarbnik Powiatu Anna Olszak przedstawiła informację o stanie mienia powiatu. 

Poinformowała m.in., że mienie nieruchome stanowi w całości własność Powiatu 

Kolneńskiego. Zostało ono rozdysponowane jednostkom organizacyjnym w celu wykonywania 

przez te jednostki zadań statutowych. Prawo własności nieruchomości zostało ujawnione w 

księgach wieczystych. Każda nieruchomość ma określoną wartość księgową. Wartość 

nieruchomości powiatu na koniec 2021 roku wynosiła 151 750 195 zł, czyli wzrosła w 

porównaniu z rokiem ubiegłym o kwotę 20 mln. 872 tyś zł.    
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Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Wiszowaty poinformował, 

że Komisja zaopiniowała powyższy projekt uchwały pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję. 

Głos zabrał radny Stanisław Wiszowaty i powiedział, że zadawalająca jest nadwyżka w 

budżecie powiatu z ubiegłego roku (kwota ok 11 mln. zł). Powiedział, że po rozmowach na 

Komisji Budżetu i Finansów ze Skarbnikiem Powiatu, wiadomo że ta nadwyżka w połowie 

została rozdysponowana i wprowadzona do budżetu. Wobec tego zaproponował, aby z tej 

pozostałej nadwyżki spłacić jednorazowo kredyt powiatu w kwocie 540 000 zł. Powiedział 

także, aby z budżetu powiatu usunąć zapis o planowanym kredycie na kwotę 2 mln zł i w te 

miejsce wprowadzić do budżetu pozostałe środki z nadwyżki i wówczas uporządkowałoby to 

budżet powiatu. 

Głos zabrał Starosta Tadeusz Klama i powiedział, że Zarząd Powiatu bierze pod uwagę takie 

rozwiązania i decyzje w tych sprawach zostaną podjęte w następnym miesiącu po 

rozstrzygnięciu naboru wniosków z Programu Inwestycji Strategicznych dla gmin 

popegeerowskich. 

Więcej pytań nie zgłaszano. 

 

Następnie Rada Powiatu w głosowaniu 15 gł. „za” tj. jednogłośnie zatwierdziła sprawozdanie 

finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu powiatu kolneńskiego za 2021 r. 

(Uchwała Nr XXXVII/293/22 stanowi załącznik do protokołu) 

  

Ad.8. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Hubert Charubin poinformował, że Uchwała Nr 

1/22  Komisji Rewizyjnej z dnia 26 maja 2022 r. w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

dla Zarządu Powiatu za 2021 r. była zamieszczona na panelu radnego – w celu zapoznania się. 

Z przedstawionej uchwały i załączonej do niej opinii w sprawie wykonania budżetu powiatu 

kolneńskiego za 2021 r. wynikało, że Komisja nie wnosi zastrzeżeń do sposobu i celowości 

wydatkowania przez Zarząd w 2021 r. środków budżetowych i opiniuje pozytywnie 

sprawozdanie finansowe, informację o stanie mienia i wykonanie budżetu za ten rok i w 

związku z tym wnosi o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu Kolneńskiego za 2021 

rok. (Uchwała Komisji Rewizyjnej, o której mowa, stanowi załącznik do protokołu) 

 

Następnie Skarbnik Powiatu Anna Olszak przedstawiła Uchwałę Nr RIO.II-00322-78/2022 

Składu Orzekającego RIO w Białymstoku z dnia 30 maja 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu Kolneńskiego wniosku o udzielenie 

Zarządowi absolutorium za 2021 r., z której wynikało, że wniosek Komisji Rewizyjnej spełnia 

wymogi określone w ustawie o samorządzie powiatowym i o finansach publicznych. 

(Kopia uchwały, o której mowa stanowi załącznik do protokołu) 

 

Następnie Rada Powiatu w głosowaniu 15 gł. „za” tj. jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Kolneńskiego z tytułu wykonania budżetu powiatu za 2021 

rok. (Uchwała Nr XXXVII/294/22 stanowi załącznik do protokołu) 

 

Po podjęciu uchwały Przewodniczący Rady Michał Kulczewski pogratulował Staroście i 

Zarządowi Powiatu za otrzymane absolutorium i życzył dalszej owocnej pracy na rzecz powiatu 

kolneńskiego. 
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Starosta Tadeusz Klama w imieniu Zarządu Powiatu podziękował radnym za udzielenie 

absolutorium. Dodał, że Zarząd Powiatu dołoży wszelkich starań, aby realizować uchwały 

Rady Powiatu. 

 

Ad.9. Według wniesionych przez Zarząd Powiatu projektów uchwał, po ich przedstawieniu i 

omówieniu na sesji, Rada Powiatu podjęła: 

 

1) Uchwałę Nr XXXVII/295/22 w sprawie zmian w budżecie Powiatu Kolneńskiego na 2022 

r. - w głosowaniu 15 gł. tj. jednogłośnie wg projektu przygotowanego i przedstawionego 

przez Skarbnika Powiatu Annę Olszak, przy pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Finansów 

przedstawionej przez Przewodniczącego Komisji Stanisława Wiszowatego. Objaśnienia 

dokonanych zmian zawarto w załączniku nr 3 do uchwały. Dyskusji nie podejmowano. 

 

2) Uchwałę Nr XXXVII/296/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Kolneńskiego na lata 2022 – 2028 – w głosowaniu 15 gł. „za” tj. jednogłośnie wg 

projektu przygotowanego i przedstawionego przez Skarbnika Powiatu Annę Olszak, przy 

pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Finansów przedstawionej przez Przewodniczącego 

Komisji Stanisława Wiszowatego. Objaśnienia wprowadzonych zmian zawarto w 

załączniku nr 2 do uchwały. Pytań nie zgłaszano. 

 

3) Uchwałę Nr XXXVII/297/22 w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie lokalu w budynku 

zarządzanym przez Szpital w drodze bezprzetargowej – w głosowaniu 15 gł. „za” tj. 

jednogłośnie wg projektu przedstawionego przez Dyrektora Szpitala Ogólnego w Kolnie 

Krystynę Dobrołowicz, przy pozytywnej opinii Komisji Spraw Społecznych i Rozwoju 

Gospodarczego przedstawionej przez Przewodniczącą Komisji Monikę Stachelską. 

Pani Krystyna Dobrołowicz zwróciła się z prośbą o wyrażenie zgody na wynajem/dzierżawę 

lokalu użytkowego znajdującego się w budynku Przychodni przy ul. Milewskiego 36 w 

Kolnie w drodze bezprzetargowej na okres trzech lat. Dyskusji nie podejmowano.  

 

4) Uchwałę Nr XXXVII/298/22 w sprawie nadania statutu Szpitalowi Ogólnemu w Kolnie – 

w głosowaniu 15 gł. „za” tj. jednogłośnie wg projektu przedstawionego przez Dyrektora 

Szpitala Ogólnego w Kolnie Krystynę Dobrołowicz, przy pozytywnej opinii Komisji Spraw 

Społecznych i Rozwoju Gospodarczego przedstawionej przez Przewodniczącą Komisji 

Monikę Stachelską. 

Dyrektor Szpitala Ogólnego w Kolnie poinformowała, że w statucie wprowadza się zapis, 

że Dyrektora Szpitala Ogólnego w Kolnie zastępuje Główny księgowy. Wprowadza się 

również nową komórkę organizacyjną tj. Oddział dzienny psychiatryczny w związku z 

budową Centrum Zdrowia Psychicznego. Nowe brzmienie statutu wprowadza wyraźne 

rozróżnienie komórek organizacyjnych funkcjonujących w Szpitalu. Dodała, że zmiana 

statutu nie wiąże się z dodatkowymi kosztami. Nowy statut uporządkuje wprowadzone na 

przestrzeni lat zmiany. Ponadto Pani Krystyna Dobrołowicz poinformowała, że od 1 lipca 

2022 r. działalność rozpoczyna oddział geriatryczny.  

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję. 

Głos zabrał radny Stanisław Wiszowaty i powiedział, że kiedyś był zapis, że jeśli dyrektor 

szpitala jest lekarzem to wówczas zastępca nie musi mieć wykształcenia medycznego, 

natomiast jeśli dyrektor nie ma wykształcenia medycznego, to wówczas jego zastępca musi 

być lekarzem. Czy coś zmieniło się w tej kwestii?   
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Dyrektor Szpitala odpowiedziała, że nic się nie zmieniło w tej kwestii, Z-ca dyrektora ds. 

lecznictwa zostaje, natomiast zapis w statucie dotyczy tego, że Dyrektora ds. ekonomiczno-

finansowych zastępuje Główny księgowy.  

Więcej pytań nie zgłaszano.    

 

5) Uchwałę Nr XXXVII/299/22 zmieniającą uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

w drodze bezprzetargowej nieruchomości położonej w Koźle – w głosowaniu 15 gł. „za” tj. 

jednogłośnie wg projektu przedstawionego przez Geodetę Powiatowego Krzysztofa 

Kowalczyka. Poinformował, że Rada Powiatu Kolneńskiego dnia 29 listopada 2021 r. 

podjęła Uchwałę Nr XXXII/258/21 w której wyraziła zgodę na sprzedaż powiatowej działki 

nr 453/3 na rzecz Skarbu Państwa Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie z 

przeznaczeniem na cel publiczny- tj. na zaplecze socjalnotechniczne niezbędne do realizacji 

zadań tej jednostki.”. Następnie Zarząd Powiatu Kolneńskiego Uchwałą Nr 83/405/21 z dnia 

21 grudnia 2021 r. przeznaczył wskazaną nieruchomość do sprzedaży w drodze 

bezprzetargowej. W trakcie dalszej procedury okazało się, że PGW Wody Polskie jako 

odrębna państwowa osoba prawna nie może nabyć w imieniu Skarbu Państwa 

nieruchomości do zasobu, którym bezpośrednio władają Wody Polskie. Na takie nabycie nie 

pozwalają przepisy ustawy z dnia 20 lipca 2017 r. Prawo wodne. Dlatego Starosta Kolneński 

wystąpił do Wojewody Podlaskiego z wnioskiem o wyrażenie zgody na nabycie do zasobu 

nieruchomości Skarbu Państwa tej działki. Zgodę tę uzyskał Zarządzeniem Nr 68/2022 z 

dnia 10 maja 2022 r. W związku z tym należy ujednolicić podmiot, który nabędzie od 

powiatu tę nieruchomość w drodze umowy cywilnej - tj. wskazać w uchwale jako nabywcę 

wyłącznie Skarb Państwa. Z tego powodu zachodzi konieczność zmiany §1 Uchwały Nr 

XXXII/258/21 Rady Powiatu Kolneńskiego z dnia 29 listopada 2021 r.  

Następnie Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Stanisław Wiszowaty 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały, jednak co 

do samej procedury radny ma wątpliwości. Powiedział, że z jednej strony Starosta będzie 

reprezentował Skarb Państwa, a z drugiej strony będzie reprezentował powiat, chyba że 

wyznaczy do tego członków zarządu. Z uzyskanych informacji wynika, że w dalszej 

procedurze Wody Polskie będą działały z upoważnienia Starosty i nabędą tę nieruchomość. 

Dodał, że Starosta nie mając na to środków jak i Wody Polskie, będzie miał duży problem 

jak to prawnie rozstrzygnąć.  

Następnie Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Rozwoju Gospodarczego Monika 

Stachelska przedstawiła pozytywną opinię Komisji. 

Więcej pytań nie zgłaszano.   

 

6) Uchwałę Nr XXXVII/300/22 w sprawie przyjęcia Raportu z wykonania Programu Ochrony 

Środowiska Powiatu Kolneńskiego w latach 2020-2021 – w głosowaniu 15 gł. „za” tj. 

jednogłośnie wg projektu przedstawionego przez Geodetę Powiatowego Krzysztofa 

Kowalczyka, przy pozytywnej opinii Komisji Spraw Społecznych i Rozwoju 

Gospodarczego przedstawionej przez Przewodniczącą Komisji Monikę Stachelską.  

Pan Krzysztof Kowalczyk zgodnie z art. 17 ust. 1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo 

ochrony środowiska, w celu realizacji polityki ochrony środowiska, Zarząd Powiatu 

Kolneńskiego sporządził Powiatowy Program Ochrony Środowiska, który następnie został 

przyjęty przez Radę Powiatu Kolneńskiego dnia 30.12.2003 r. uchwałą nr XIV/61/03. 

Program został zaktualizowany i przyjęty przez Radę Powiatu Kolneńskiego uchwałą nr 

XXIX/189/17 z dnia 6 września 2017 r. Zgodnie z art. 18 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27 kwietnia 

2001 r. Prawo ochrony środowiska z wykonania programu ochrony środowiska organ 
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wykonawczy województwa, powiatu i gminy sporządza co 2 lata raporty, które przedstawia 

się odpowiednio sejmikowi województwa, radzie powiatu lub radzie gminy. Następnie 

raport przekazywany jest przez organ wykonawczy województwa, powiatu lub gminy 

odpowiednio do ministra właściwego do spraw klimatu, organu wykonawczego 

województwa i organu wykonawczego powiatu. Wykonując kompetencje art. 18 ust. 2 i ust 

3 ustawy Prawo ochrony środowiska Zarząd Powiatu Kolneńskiego przedstawił Raport z 

wykonania Programu Ochrony Środowiska Powiatu Kolneńskiego w latach 2020-2021.  

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję.  

Głos zabrał radny Roland Andrzej Długozima i powiedział, że Pan Krzysztof Kowalczyk 

przedstawiając raport wspomniał o programie usuwania azbestu, który ma zakończyć się w 

2032 roku. Dodał, że bardzo dużo azbestu zalega jeszcze na dachach budynków w powiecie. 

Wobec tego zapytał jaki będzie efekt niewykonania tego Programu dla powiatu 

kolneńskiego, dla gmin i dla społeczeństwa.    

Geodeta Powiatowy powiedział, że nie potrafi odpowiedzieć na to pytanie. 

Radny Roland Andrzej Długozima wspomniał, że efektem będzie to, że ten eternit nie 

zniknie, ale zapytał jakie będą tego konsekwencje. 

Pan Krzysztof Kowalczyk odpowiedział, że efektem będzie to, że ten eternit będzie zalegał. 

Radny Roland Andrzej Długozima dopowiedział, że w lasach albo na dachach. Dodał, że 

rozumie, że odpowiedź w tej sprawie otrzyma w późniejszym terminie.  

Głos zabrał Starosta Tadeusz Klama i powiedział, że za zbiórkę tego typów materiałów 

odpowiadają gminy, które korzystają z odpowiednich Programów i pozyskują na ten cel 

środki finansowe. Powiat bezpośrednio takich działań, usuwania azbestu, nie prowadzi i 

raczej nie będzie, powiat tylko nadzoruje te Programy. Z tych Programów korzystają gminy 

i to one w swoich zakresach mają zarządzanie odpadami takimi jak azbest. Jeśli ten azbest 

nie zostanie usunięty, to wiadomo, że skutki będą negatywne. Ale jeszcze trochę czasu 

zostało – dodał. Starosta wspomniał, że w gminach prowadzona jest ewidencja i zgodnie z 

tą ewidencją mieszkańcy poszczególnych gmin są rozliczani, i egzekwowani przy odbiorze 

eternitu.  

Następnie głos zabrał radny Robert Wacław Nadara i powiedział, że Gmina Kolno na 

usuwanie azbestu otrzymuje środki finansowe z Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska. Takie działania podejmowane są co dwa lata, w poprzednim roku z Gminy 

Kolno zostało zutylizowanych 100 ton eternitu, ponieważ na tyle Gmina otrzymała środki 

finansowe.  

Kolejno radny Stanisław Wiszowaty powiedział, że w tym momencie nasuwa się pytanie, 

po co gminy się tym zajmują, po co mają te zadania w swoich zakresach, po co to jest w 

powiecie. Jednak takie działania muszą znaleźć się w programie powiatu, żeby gminy mogły 

pozyskiwać na ten cel środki finansowe. Dlatego, mimo że powiat nie zajmuje się 

usuwaniem azbestu, to takie zapisy w dokumentach powiatu muszą się znaleźć.  

Radny Roland Andrzej Długozima powiedział, że nie chciał uzyskać takiej odpowiedzi jaką 

uzyskał. Dodał, że wie, że usuwanie azbestu jest zadaniem gmin. Oznajmił, że pytał co 

będzie jeśli ten azbest nie zostanie usunięty w wyznaczonym terminie. Wie, że gminy 

otrzymują dotacje na utylizację azbestu, jednak te środki nie są adekwatne do istniejących 

potrzeb. Społeczeństwa nie stać również, jeśli byłaby taka możliwość, na utylizację eternitu 

i na jego wymianę. A co będzie dalej? – zapytał, „wynika, że pytanie retoryczne, bez 

odpowiedzi - dodał. Radny Roland Andrzej Długozima powiedział, że wie wszystko to, co 

mówił Starosta. Dodał, że zadane pytanie niby proste, ale zarazem trudne. Powiedział, żeby 

zostawić ten temat, bo będzie to tylko problem dla pracowników. 
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Następnie głos zabrał radny Tomasz Chojnowski i powiedział, że na pewno nikt nie 

spodziewał się na początku kadencji, że będzie zrealizowanych tyle inwestycji drogowych, 

że będzie wprowadzony Polski Ład, że będzie tyle środków finansowych do 

rozdysponowania. Wobec tego powiedział, że być może będzie jakiś program azbest plus, 

co załatwi sprawę usuwania azbestu. 

Na tym dyskusję zakończono.       

 

7) Uchwałę Nr XXXVII/301/22 sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru 

godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w 

poradniach psychologiczno-pedagogicznych oraz bibliotekarzy bibliotek pedagogicznych, a 

także nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na 

kwalifikacyjnych kursach zawodowych – w głosowaniu 15 gł. „za” tj. jednogłośnie wg 

projektu przedstawionego przez Dyrektora Powiatowego Zespołu Obsługi Oświaty w 

Kolnie Sławomira Zalewskiego, przy pozytywnej opinii Komisji Spraw Społecznych i 

Rozwoju Gospodarczego przedstawionej przez Przewodniczącą Komisji Monikę 

Stachelską. Poinformował, że art. 2 pkt 1 ustawy z dnia 12 maja 2022 r. o zmianie ustawy o 

systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw wprowadził nowe brzmienie art. 42 ust. 7 

pkt 3 lit. b w ustawie z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela. Zgodnie z nowym 

brzmieniem tego artykułu organ prowadzący szkołę lub placówkę określa tygodniowy 

obowiązkowy wymiar godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli 

zatrudnionych w poradniach psychologiczno-pedagogicznych, z tym, że wymiar ten nie 

może przekraczać 22 godzin. W stosunku do dotychczas obowiązującego brzmienia tego 

artykułu dodano wyrazy "pedagogów specjalnych". Przepis ten wchodzi w życie z dniem 1 

września 2022 r. W związku z tym przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu 

Kolneńskiego w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych i doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w 

poradniach psychologiczno-pedagogicznych oraz bibliotekarzy bibliotek pedagogicznych, a 

także nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na 

kwalifikacyjnych kursach zawodowych uwzględnia powyższą zmianę i określa również 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć dla nauczycieli pedagogów specjalnych, 

zatrudnionych w pełnym wymiarze zajęć. Dla tych nauczycieli specjalistów tak jak dla 

dotychczasowych nauczycieli pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w 

poradniach psychologiczno-pedagogicznych proponuje się określenie tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć w wymiarze 22 godzin. Zgodnie z dodanym art. 42d 

w ustawie z dnia 26 stycznia 1982 r. - Karta Nauczyciela przez art. 2 pkt 2 ustawy z dnia 12 

maja 2022 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw, począwszy 

od roku szkolnego 2022/2023 wprowadzono obowiązek zatrudniania w przedszkolach, 

szkołach i zespołach, w skład których wchodzi to przedszkole lub ta szkoła nauczycieli 

specjalistów: pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów i terapeutów 

pedagogicznych, w minimalnej łącznej liczbie etatów nauczycieli specjalistów określonej w 

tym przepisie prawa. W okresie przejściowym, w roku szkolnym 2022/2023 i 2023/2024 

minimalna łączna liczba etatów nauczycieli specjalistów została określona w art. 29 ustawy 

z dnia 12 maja 2022 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw. 

Tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć dla bibliotekarzy bibliotek pedagogicznych 
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i nauczycieli praktycznej nauki zawodu we wszystkich typach szkół i na kwalifikacyjnych 

kursach zawodowych, zatrudnionych w pełnym wymiarze zajęć, pozostaje bez zmian, taki 

jaki obowiązuje w uchylanej uchwale. Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 23 maja 

1991 r. o związkach zawodowych projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

związek zawodowy zrzeszający nauczycieli (Związek Nauczycielstwa Polskiego) w dniu 

08.06.2022 r. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podlaskiego, z mocą od dnia 1 września 2022 r.  

Przewodniczący Rady Michał Kulczewski otworzył dyskusję.  

Głos zabrał radny Zbigniew Rogowski i powiedział, że w projekcie uchwały tygodniowy 

wymiar godzin dla pedagogów, pedagogów specjalnych (…) wynosi 22, natomiast inny 

przepis mówi, że powinno być minimum 25% etatu dla nauczyciela specjalnego. Wobec 

tego te 25% z 22 godzin wynosi 5,5 godziny. Powstają ułamki godzin. Żeby było 20 godzin 

to wyliczenia byłyby proste, bo 25% z 20 godzin byłoby 5 h. Dodał, że nie wie czy takie 

wyliczenia będą problemem, ale zgłasza takie spostrzeżenie.   

Dyrektor PZOO w Kolnie Sławomir Zalewski dodał, że w tym okresie przejściowym dojdzie 

do tego, że będzie 1,5 etatu i te ułamki również będą. Dodał, że ostatnio ukazały się 

wyjaśnienia MEN jak wyliczać te godziny. Tam również w tych obliczeniach etaty są 

liczone w częściach tysięcznych. Tak więc samo MEN takie wyliczenia prowadzi, więc 

zobaczymy jak to będzie w praktyce - dodał. 

Więcej pytań nie zgłaszano.   

 (podjęte uchwały załączono do protokołu) 

 

(Protokół głosowania z dnia 15 czerwca 2022 r., w którym znajdują się wszystkie listy  

z przeprowadzonych na sesji głosowań jawnych imiennych, stanowi załącznik do 

protokołu) 

 

Ad.10. Interpelacji i zapytań nie składano, w związku z tym punkt stał się bezprzedmiotowy. 

 

Ad.11. Wolne wnioski i oświadczenia członków zarządu.  

 

Głos zabrał radny Robert Wacław Nadara i pogratulował Zarządowi Powiatu za otrzymane 

absolutorium. 

Następnie odniósł się do spotkania Starosty z mieszkańcami m. Danowo oraz z Wójtem Gminy 

Kolno w sprawie wykonania dokumentacji projektowej na remont drogi Lachowo – Danowo. 

W związku z tym, w imieniu mieszkańców, podziękował Staroście, za to że te procedury w tej 

sprawie się zaczęły. 

Ponadto radny zgłosił wniosek, aby wykonując dokumentację projektową na drogę Lachowo – 

Danowo rozwiązać problem przejścia dla pieszych, które znajduje się naprzeciwko szkoły 

podstawowej w Lachowie. Dodał, że przejście znajduje się w niebezpiecznym miejscu i stwarza 

zagrożenie dla dzieci uczęszczających do szkoły. Wnioskował, aby zaplanować takie 

rozwiązanie, które poprawi bezpieczeństwo pieszych. 

Więcej wniosków nie zgłaszano. 

 

(Nagranie z sesji Rady Powiatu Kolneńskiego z dnia 15 czerwca 2022 r. znajduje się w 

BIP i na stronie internetowej powiatu) 

 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady 

XXXVII sesji Rady Powiatu Kolneńskiego. 
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Przewodniczący Rady 

  Michał Kulczewski 

Protokół sporządziła: 

Karolina Wysocka 

 

 


